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HARI KHAMIS, 10 OGOS 2023, PUKUL 10:00 PAGI

Bil. 07

PERTANYAAN-PERTANYAAN UNTUK JAWAPAN LISAN

*1. YB. Datuk Hassan A Gani Pg. Amir [Sebatik] bertanya kepada KETUA
MENTERI:-

a) setakat suku pertama bagi tahun 2023, apakah bidang industri utama
yang menyumbang kepada pendapatan negeri Sabah; dan

b) mohon senaraikan Industri tersebut mengikut peratusan pendapatan
negeri secara keseluruhannya.

*2. YB. Datuk Awang Ahmad Sah bin Datuk Haji Sahari [Petagas] bertanya
kepada TIMBALAN KETUA MENTERI I / MENTERI PERTANIAN, PERIKANAN
DAN INDUSTRI MAKANAN, apakah langkah Kerajaan Negeri untuk mengatasi
masalah banjir yang kerap berlaku di Kawasan Kampung Tebongon, Kampung
Ketiau, Kampung Sailan, Kampung Teguli dan Kampung Ulu Putatan yang akan
banjir jika hujan berterusan melebihi dua hingga tiga jam.

*3. YB. Datuk Ignatius Dorell Leiking [Moyog] bertanya kepada TIMBALAN
KETUA MENTERI III / MENTERI KERJA RAYA, apakah perancangan secara
terperinci untuk menangani masalah air yang semakin parah sehingga
mengakibatkan banyak fasiliti kritikal mengalami gangguan seperti yang berlaku
di Hospital Wanita dan Kanak Kanak Sabah.

*4. YB. Tuan Jonnybone J. Kurum [Telupid] bertanya kepada TIMBALAN KETUA
MENTERI II / MENTERI KERAJAAN TEMPATAN DAN PERUMAHAN, apakah
langkah yang diambil oleh kerajaan untuk menyelesaikan masalah Majlis Daerah
Telupid dan Majlis Daerah Beluran yang menghadapi masalah pertindihan
pungutan cukai tanah.

*5. YB. Datuk Seri Panglima Hj. Mohd Shafie bin Hj. Apdal [Senallang] bertanya
kepada MENTERI PEMBANGUNAN MASYARAKAT DAN KESEJAHTERAAN
RAKYAT, apakah tindakan Kerajaan Negeri untuk memastikan adanya kawasan
tanah bagi penambahan blok Hospital Tawau.

*6. YB. Datuk Abdul Ghani bin Mohamed Yassin [Nabawan] bertanya kepada
MENTERI BELIA DAN SUKAN, apakah inisiatif yang sedang giat diusahakan
oleh pihak kementerian bagi memastikan belia dan beliawanis di kawasan
pedalaman Sabah sentiasa mendapat maklumat berkaitan peluang melibatkan
pekerjaan, keusahawanan dan kemahiran.

DEWAN UNDANGAN NEGERI SABAH YANG KEENAM BELAS
NEGERI SABAH
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*7. YB. Datuk Ewon Benedick [Kadamaian] bertanya kepada MENTERI
PEMBANGUNAN LUAR BANDAR, berapakah jumlah permohonan lesen
perniagaan dan bilangan lesen perniagaan yang telah dikeluarkan di daerah
Kota Belud, dan berapakah tempoh masa (hari) memproses permohonan secara
atas talian bagi lesen perniagaan tersebut.

*8. YB. Datuk Jaffari bin Waliam [ADUN Dilantik] bertanya kepada MENTERI
SAINS, TEKNOLOGI DAN INOVASI, berapakah menara telekomunikasi yang
telah siap dibina diseluruh Sabah sehingga hari ini dan apakah status terkini
peruntukan pembinaan menara tersebut yang disediakan Kerajaan Pusat.

*9. YB. Tuan Jonnybone J. Kurum [Telupid] bertanya kepada MENTERI
PEMBANGUNAN PERINDUSTRIAN DAN KEUSAHAWANAN, adakah
kementerian bercadang untuk mewujudkan kawasan perindustrian berasaskan
perkayuan di daerah Telupid contohnya seperti kilang perabot.

*10. YB. Puan Rina binti Haji Jainal [Kukusan] bertanya kepada TIMBALAN
KETUA MENTERI I / MENTERI PERTANIAN, PERIKANAN DAN INDUSTRI
MAKANAN, apakah perancangan kementerian dalam menangani isu
penempatan di kawasan rizab sungai di sekitar Tawau dan Kalabakan
khususnya isu berkaitan masalah banjir.

*11. YB. Datuk Seri Panglima Hj. Mohd Shafie bin Hj. Apdal [Senallang] bertanya
kepada TIMBALAN KETUA MENTERI III / MENTERI KERJA RAYA, apakah
tindakan bagi mengatasi masalah gangguan bekalan air di Hospital Wanita dan
Kanak-Kanak Sabah (HWKKS) yang menyebabkan HWKKS terpaksa
menampung kos pembelian air yang mencecah RM145,490.50.

*12. YB. Datuk Poon Ming Fung @ Frankie [Tanjong Papat] bertanya kepada
TIMBALAN KETUA MENTERI II / MENTERI KERAJAAN TEMPATAN DAN
PERUMAHAN, apakah langkah yang telah diambil oleh Pihak Berkuasa
Tempatan bagi menjaga kebersihan kawasan Sandakan dan persisiran pantai
Sandakan.

*13. YB. Tuan Calvin Chong Ket Kiun [Elopura] bertanya kepada MENTERI
PEMBANGUNAN MASYARAKAT DAN KESEJAHTERAAN RAKYAT, bilakah
peruntukan untuk menaik taraf Hospital Duchess of Kent Sandakan akan
diberikan memandangkan masalah seperti kerusi patah, kekurangan katil dan
kerosakan tandas awam hospital masih belum diselesaikan sehingga sekarang.

*14. YB. Tuan Jonnybone J. Kurum [Telupid] bertanya kepada MENTERI
PEMBANGUNAN LUAR BANDAR, adakah cadangan kementerian untuk
menyalurkan peruntukan kepada SESB berkenaan pemohon tiang letrik daerah
Telupid yang kebanyakkan adalah miskin tegar, setakat ini KKLW telah
menyalurkan bekalan elektrik luar bandar yang cuma tertumpu kepada
pengguna yang berada di jalan utama sahaja.

*15. YB. Datuk Hamild @ Hamid bin Hj. Awang [Balung] bertanya kepada
MENTERI SAINS, TEKNOLOGI DAN INOVASI, apakah usaha kementerian
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dalam memperkasa pembudayaan bidang sains, teknologi dan inovasi di
kalangan masyarakat khasnya pelajar sekolah.

*16. YB. Datuk Seri Panglima Hj. Mohd Shafie bin Hj. Apdal [Senallang] bertanya
kepada MENTERI PEMBANGUNAN MASYARAKAT DAN KESEJAHTERAAN
RAKYAT:-

a) apakah tindakan untuk mengatasi masalah kesesakan pesakit di Hospital
Wanita dan Kanak-Kanak Sabah di Likas yang semakin parah; dan

b) apakah rancangan untuk menyediakan tanah bagi pembinaan blok
tambahan untuk menampung bilangan pesakit yang semakin meningkat.

.
*17. YB. Datuk Ewon Benedick [Kadamaian] bertanya kepada KETUA MENTERI,

apakah komitmen dan inisiatif Kerajaan Sabah bagi mendukung Matlamat
Pembangunan Mampan 2030 (SDGs 2030) dan apakah kerajaan berhasrat
untuk menubuhkan sebuah Jawatankuasa Khas dibawah DUN seperti Kumpulan
Rentas Parti Parlimen Malaysia (APPGM-SDG) bagi menyelaras inisatif tersebut

*18. YB. Datuk Poon Ming Fung @ Frankie [Tanjong Papat] bertanya kepada
MENTERI PELANCONGAN, KEBUDAYAAN DAN ALAM SEKITAR, apakah
status dan tindakan yang telah dilakukan oleh pihak Kerajaan Negeri bagi
mempertingkatkan tarikan pelancongan di Pulau Selingan dan Pulau Bakungan
Kecil untuk memajukan ekonomi Sandakan.

*19. YB. Tuan Assaffal @ Samsul Kamal bin P. Alian [Tungku] bertanya kepada
TIMBALAN KETUA MENTERI I / MENTERI PERTANIAN, PERIKANAN DAN
INDUSTRI MAKANAN, apakah status Projek Tanaman Kerjasama Kerajaan
Negeri dan FELDA di FELDA Sahabat, Tungku.

*20. YB. Datuk Awang Ahmad Sah bin Datuk Haji Sahari [Petagas] bertanya
kepada KETUA MENTERI, bilakah pengukuran dan pewartaan tapak
perkuburan Kampung Sembulan Baru seluas 1.91 ekar selesai.

*21. YB. Tuan Alias bin Sani [Sekong] bertanya kepada MENTERI KEWANGAN,
berapakah peruntukan bagi penjenamaan Sabah Maju Jaya yang telah
dibelanjakan.

*22. YB. Datuk Anwar Ayuub @ Annuar Ayub [Liawan] bertanya kepada
TIMBALAN KETUA MENTERI III / MENTERI KERJA RAYA, apakah
perancangan jangka panjang kerajaan untuk mengatasi masalah kesesakan lalu
lintas yang semakin serius di daerah Keningau.

*23. YB. Puan Rina binti Haji Jainal [Kukusan] bertanya kepada TIMBALAN
KETUA MENTERI II / MENTERI KERAJAAN TEMPATAN DAN PERUMAHAN,
adakah kementerian bercadang membuat penilaian semula caj cukai pintu yang
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dikenakan oleh Pihak Berkuasa Tempatan (PBT) yang kini bernilai RM0.20
perkaki.

*24. YB. Datuk Anwar Ayuub @ Annuar Ayub [Liawan] bertanya kepada
TIMBALAN KETUA MENTERI III / MENTERI KERJA RAYA, apakah tindakan
kerajaan untuk mengatasi isu rumah kerajaan lama terbiar dan buruk dan
adakah kerajaan bersedia untuk menerima tawaran daripada pihak swasta untuk
membangunkannya khususnya rumah kerajaan yang terdapat di kawasan DUN
N.41 Liawan.

*25. YB. Dr. Aliakbar Gulasan [ADUN Dilantik] bertanya kepada MENTERI SAINS,
TEKNOLOGI DAN INOVASI, apakah strategi kerajaan bagi memastikan pelajar
di negeri ini akan terus menyambung pelajaran mereka ke peringkat lagi tinggi
dan tidak hanya sehingga peringkat sekolah menengah.

*26. YB. Datuk Seri Panglima Hj. Mohd Shafie bin Hj. Apdal [Senallang] bertanya
kepada MENTERI PEMBANGUNAN LUAR BANDAR, apakah langkah-langkah
yang telah diambil oleh Kerajaan Negeri untuk mengatasi cabaran-cabaran
pelaksanaan program-program pembasmian kemiskinan (contohnya cabaran
logistik) dalam memastikan penyaluran dan penyampaian bantuan kepada
rakyat dapat dilaksanakan.

*27. YB. Tuan Haji. Dumi bin Pg Masdal [Silam] bertanya kepada MENTERI
KEWANGAN, adakah Kerajaan Negeri akan memberikan peruntukan kepada
ADUN pembangkang di Sabah seperti mana Kerajaan Persekutuan beri
peruntukan kepada MP pembangkang.

*28. YB. Tuan Alias bin Sani [Sekong] bertanya kepada MENTERI KEWANGAN,
mohon dimaklumkan kontraktor manakah yang diberikan tender bagi projek
pembinaan landskap dan billboard Sabah Maju Jaya.

*29. YB. Datuk Seri Panglima Hj. Mohd Shafie bin Hj. Apdal [Senallang] bertanya
kepada MENTERI PEMBANGUNAN MASYARAKAT DAN KESEJAHTERAAN
RAKYAT, sila nyatakan dengan terperinci tindakan Kerajaan Negeri dalam
mengatasi kekurangan bilangan klinik dan keadaan daif klinik kesihatan di
Sabah berikutan pengumuman Perdana Menteri untuk menumpukan usaha
menyelesaikan segera isu kemudahan kesihatan.

*30. YB. Puan Rina binti Haji Jainal [Kukusan] bertanya kepada MENTERI
KEWANGAN, apakah perancangan Kerajaan Negeri dan perkembangan terkini
mengenai isu penutupan operasi syarikat minyak Shell di Tawau, Semporna,
Lahad Datu, Sandakan, Likas Telipok, Kuala Penyu dan Labuan.

*31. YB. Datuk Seri Panglima Hj. Mohd Shafie bin Hj. Apdal [Senallang] bertanya
kepada TIMBALAN KETUA MENTERI I / MENTERI PERTANIAN, PERIKANAN
DAN INDUSTRI MAKANAN: -
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a) apakah sebab industri kelapa sawit negeri merekodkan penurunan
sepertimana yang dilaporkan oleh Jabatan Statistik Malaysia dalam
Laporan KDNK 2022 mengikut negeri; dan

b) apakah langkah yang dilaksanakan oleh Kerajaan Negeri sepanjang
tahun 2022 dalam membantu pekebun kecil yang terjejas.

*32. YB. Datuk Poon Ming Fung @ Frankie [Tanjong Papat] bertanya kepada
TIMBALAN KETUA MENTERI II / MENTERI KERAJAAN TEMPATAN DAN
PERUMAHAN, kemudahan di Rancangan Rumah Murah Sim Sim telah
digunapakai sejak lebih daripada 50 tahun oleh itu adakah pihak Pihak Berkuasa
Tempatan akan mengambil tindakan untuk membuat kerja-kerja pemulihan ke
atas jambatan yang telah usang dan mungkin akan roboh pada bila-bila masa.

*33. YB. Datuk Poon Ming Fung @ Frankie [Tanjong Papat] bertanya
kepada MENTERI PELANCONGAN, KEBUDAYAAN DAN ALAM SEKITAR,
apakah inisiatif daripada kerajaan untuk membantu mempromosikan Sandakan
sebagai tempat pelancongan.

*34. YB. Datuk Awang Ahmad Sah bin Datuk Haji Sahari [Petagas] bertanya
kepada KETUA MENTERI, apakah langkah kerajaan untuk menggesa Tentera
Darat Malaysia mempercepatkan penempatan 3 buah helikopter Penyerang
MD530G yang difahamkan telah diterima sejak awal tahun 2021 dan hangar pun
sudah siap terbina di Lahad Datu.

*35. YB. Dr. Aliakbar Gulasan [ADUN Dilantik] bertanya kepada TIMBALAN
KETUA MENTERI II / MENTERI KERAJAAN TEMPATAN DAN PERUMAHAN:
-

a) apakah strategi kerajaan bagi memberi kesedaran kepada masyarakat
supaya sentiasa membuang sampah di tempat yang sepatutnya; dan

b) bilakah Kerajaan Negeri meletakkan sasaran untuk pengasingan
pembuangan sampah mengikut jenis sampah.

*36. YB. Datuk Anwar Ayuub @ Annuar Ayub [Liawan] bertanya kepada
TIMBALAN KETUA MENTERI III / MENTERI KERJA RAYA, adakah kerajaan
akan menjalankan pelebaran jalan dan membuat kerja-kerja pemasangan lampu
limpah dan lampu jalan di persimpangan masuk ke kawasan kampung-kampung
khasnya di daerah Keningau.

*37. YB. Puan Rina binti Haji Jainal [Kukusan] bertanya kepada KETUA
MENTERI, adakah Kementerian mempunyai perancangan penempatan semula
sekolah KAFA yang kini beroperasi di kawasan masjid.

*38. YB. Puan Rina binti Haji Jainal [Kukusan] bertanya kepada TIMBALAN
KETUA MENTERI II / MENTERI KERAJAAN TEMPATAN DAN PERUMAHAN,
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adakah kementerian mempunyai peruntukan dalam menangani masalah
penyelenggaraan jalan raya rosak bagi kawasan taman perumahan.

*39. YB. Puan Jannie Lasimbang [Kapayan] bertanya kepada TIMBALAN KETUA
MENTERI III / MENTERI KERJA RAYA: -

a) bagaimanakah sistem pemantauan perparitan yang dapat memastikan
penyelenggaraan efektif bagi mencegah banjir kilat; dan

b) apakah langkah-langkah yang akan diambil dalam memastikan sistem
perparitan dijaga dengan baik, termasuk pemantauan berkala,
pembersihan secara rutin, dan tindakan proaktif untuk mengatasi banjir
kilat.

*40. YB. Datuk Anwar Ayuub @ Annuar Ayub [Liawan] bertanya kepada
TIMBALAN KETUA MENTERI I / MENTERI PERTANIAN, PERIKANAN DAN
INDUSTRI MAKANAN, adakah peruntukan tambahan untuk menaiktaraf sistem
pengairan ke sawah-sawah padi (empangan) kawasan di daerah keningau.

*41. YB. Datuk Awang Ahmad Sah bin Datuk Haji Sahari [Petagas] bertanya
kepada KETUA MENTERI, adakah Kerajaan Negeri mempunyai data pegawai
Kawasan Khas Keselamatan Pantai Timur Sabah (ESSCOM) yang berasal dari
Sabah yang telah dinaikkan pangkat ke jawatan yang lebih tinggi sejak
ESSCOM ditubuhkan.

*42. YB. Dr. Aliakbar Gulasan [ADUN Dilantik] bertanya kepada TIMBALAN
KETUA MENTERI II / MENTERI KERAJAAN TEMPATAN DAN PERUMAHAN,
apakah inisiatif kerajaan untuk memudahkan pendaftaran perniagaan terutama
bagi mereka yang menjalankan aktiviti perniagaan atau perkhidmatan dari
rumah.

*43. YB. Tuan Jonnybone J. Kurum [Telupid] bertanya kepada MENTERI
PELANCONGAN, KEBUDAYAAN DAN ALAM SEKITAR, adakah kementerian
merancang untuk turun dan melihat sendiri pencemaran alam sekitar yang
dilakukan oleh pihak syarikat ladang terutama rumah pekerja yang berhampiran
dengan sungai.

*44. YB. Tuan Alias bin Sani [Sekong] bertanya kepada TIMBALAN KETUA
MENTERI III / MENTERI KERJA RAYA, apakah jaminan kerajaan untuk
mengatasi masalah isu bekalan air di Sandakan yang sudah berlarutan hampir
setahun.

*45. YB. Tuan Haji. Dumi bin Pg Masdal [Silam] bertanya kepada KETUA
MENTERI, adakah Kerajaan Negeri bercadang untuk membina satu lagi Sekolah
Menengah Agama di Kawasan Parlimen Lahad Datu khususnya di kawasan
DUN Silam.

*46. YB. Dr. Aliakbar Gulasan [ADUN Dilantik] bertanya kepada TIMBALAN
KETUA MENTERI II / MENTERI KERAJAAN TEMPATAN DAN PERUMAHAN,
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adakah kerajaan mempunyai garis panduan untuk perniagaan atau
perkhidmatan (berskala kecil) yang tidak memerlukan premis perniagaan atau
boleh dilaksanakan dari rumah.

*47. YB. Tuan Alias bin Sani [Sekong] bertanya kepada TIMBALAN KETUA
MENTERI III / MENTERI KERJA RAYA, adakah kementerian merancang
memberikan diskaun kepada pengguna air bermeter di Sandakan
memandangkan kerap berlaku masalah air.

*48. YB. Tuan Assaffal @ Samsul Kamal bin P. Alian [Tungku] bertanya kepada
KETUA MENTERI, apakah status terkini rancangan pengukuran tanah melalui
sistem PANTAS bagi kawasan Zon Tanjung Labian, Tungku.

*49. YB. Tuan Assaffal @ Samsul Kamal bin P. Alian [Tungku] bertanya kepada
TIMBALAN KETUA MENTERI II / MENTERI KERAJAAN TEMPATAN DAN
PERUMAHAN, bilakah rancangan pembinaan Pekan Baru Tungku akan
dimulakan.

*50. YB. Tuan Jonnybone J. Kurum [Telupid] bertanya kepada TIMBALAN
KETUA MENTERI I / MENTERI PERTANIAN, PERIKANAN DAN INDUSTRI
MAKANAN, adakah kementerian merancang untuk membuat kajian mengenai
pontensi pembiakan serta penternakan udang galah berskala besar di daerah
Telupid terutamanya di Sungai Labuk dan adakah cadangan untuk membawa
pelabur untuk melihat potensi ini.

*51. YB. Tuan Alias bin Sani [Sekong] bertanya kepada TIMBALAN KETUA
MENTERI III / MENTERI KERJA RAYA, mengapakah bila berlaku isu gangguan
bekalan air yang menyebabkan hampir sebulan langsung tiada air di Sandakan
tidak ada pendekatan kerajaan menghantar lori air di setiap kawasan yang
terjejas.

*52. YB. Datuk Hamild @ Hamid bin Hj. Awang [Balung] bertanya kepada KETUA
MENTERI, sehingga kini berapa banyakkah ajaran sesat yang di kenal pasti di
Sabah dan apakah langkah-langkah kerajaan dalam memastikan hanya ajaran
berasaskan Ahlul Sunnah Wal Jamaah menjadi pegangan masyarakat Islam di
Sabah.

*53. YB. Puan Jannie Lasimbang [Kapayan] bertanya kepada TIMBALAN KETUA
MENTERI II / MENTERI KERAJAAN TEMPATAN DAN PERUMAHAN, apakah
kemudahan atau program yang tersedia atau cadangan kepada Jawatankuasa
Dalam Bandar (JKDB) untuk meningkatkan pembangunan insan, pembangunan
dalam bandar, pembangunan sukan, penjagaan alam sekitar, keselamatan serta
kesihatan dan kebajikan rakyat di bandar.

*54. YB. Tuan Calvin Chong Ket Kiun [Elopura] bertanya kepada TIMBALAN
KETUA MENTERI III / MENTERI KERJA RAYA, apakah langkah-langkah yang
telah diambil oleh kementerian dalam usaha menangani isu bekalan air yang
kerap berlaku di Sandakan bahkan diseluruh Sabah.
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*55. YB. Tuan Calvin Chong Ket Kiun [Elopura] bertanya kepada TIMBALAN
KETUA MENTERI II / MENTERI KERAJAAN TEMPATAN DAN PERUMAHAN,
bilakah pembaikan dan pemasangan lampu jalan di kawasan perumahan di
Sandakan dilaksanakan.

*56. YB. Tuan Justin Wong Yung Bin [Sri Tanjong] bertanya kepada TIMBALAN
KETUA MENTERI III / MENTERI KERJA RAYA, apakah status peruntukan
dana berjumlah RM300 juta untuk menyelesaikan masalah air di Sabah dan
peruntukan RM3 juta untuk UMS seperti yang diumumkan oleh Perdana Menteri.

*57. YB. Datuk Abdul Ghani bin Mohamed Yassin [Nabawan] bertanya kepada
TIMBALAN KETUA MENTERI II / MENTERI KERAJAAN TEMPATAN DAN
PERUMAHAN, apakah status cadangan pewartaan Mukim Tatalaan Nabawan
sebagai sebuah mukim kerana mukim Tatalaan masih berstatus dalam mukim
Pemuntarian dan ianya terlalu besar dan perlu dipecahkan untuk menjadi dua
mukim.

*58. YB. Puan Rina binti Haji Jainal [Kukusan] bertanya kepada TIMBALAN
KETUA MENTERI III / MENTERI KERJA RAYA, apakah status terkini
mengenai peruntukan daripada Kerajaan Persekutuan berjumlah RM320.25 juta
bagi menyegerakan pelaksanaan pelan jangka pendek menyelesaikan isu
bekalan air di Sabah.

*59. YB. Puan Jannie Lasimbang [Kapayan] bertanya kepada KETUA MENTERI,
apakah cadangan kerajaan Sabah untuk menyelesaikan isu kanak-kanak tanpa
warganegera yang mana bapa adalah warganegara tapi ibu bukan warganegara.

*60. YB. Tuan Alias bin Sani [Sekong] bertanya kepada KETUA MENTERI, apa
rasional pengenalan No Plat Sabah Maju Jaya (SMJ) kepada rakyat Sabah dari
aspek ekonomi, politik dan sosial.

*61. YB. Tuan Alias bin Sani [Sekong] bertanya kepada TIMBALAN KETUA
MENTERI II / MENTERI KERAJAAN TEMPATAN DAN PERUMAHAN, mohon
Menteri memberikan data tentang kekosongan rumah Program Perumahan
Rakyat Termiskin (PPRT) yang masih belum diduduki di Sandakan, dan seluruh
negeri Sabah.

*62. YB. Tuan Jonnybone J. Kurum [Telupid] bertanya kepada KETUA MENTERI,
apakah punca kelewatan pembayaran pampasan tanah, tanaman dan rumah
atau pondok yang terlibat dalam projek naik taraf berturap jalan Minisungkang
Lumou dan jalan Kampung Tapaang ke Kampung Singgah Mata di daerah
Telupid.

*63. YB. Tuan Alias bin Sani [Sekong] bertanya kepada TIMBALAN KETUA
MENTERI II / MENTERI KERAJAAN TEMPATAN DAN PERUMAHAN, mohon
penjelasan mengenai isu rumah Program Perumahan Rakyat Termiskin (PPRT)
yang hanya boleh diduduki untuk tempoh 10 tahun.
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*64. YB. Tuan Jonnybone J. Kurum [Telupid] bertanya kepada KETUA MENTERI,
berapakah peruntukan yang telah disalurkan kepada badan keagamaan Islam
dan bukan Islam di daerah Telupid sepanjang Tahun 2020 hingga 2023.

*65. YB. Tuan Alias bin Sani [Sekong] bertanya kepada TIMBALAN KETUA
MENTERI II / MENTERI KERAJAAN TEMPATAN DAN PERUMAHAN, mohon
penjelasan bagaimana mekanisme kementerian untuk mengatasi rumah
Program Perumahan Rakyat Termiskin (PPRT) yang disewakan kepada pihak
ketiga.

*66. YB. Datuk Seri Panglima Hj. Mohd Shafie bin Hj. Apdal [Senallang] bertanya
kepada KETUA MENTERI, adakah Kerajaan Negeri telah dirujuk mengenai isu
tuntutan di sempadan blok Ambalat sebelum lawatan Presiden Jokowi ke
Malaysia pada Jun lalu memandangkan sebarang hal persempadanan perlu
mendapat kelulusan di peringkat DUN sebelum dibawa ke Parlimen.

*67. YB. Datuk Seri Panglima Hj. Mohd Shafie bin Hj. Apdal [Senallang] bertanya
kepada KETUA MENTERI, sila jelaskan secara terperinci apakah yang telah
diputuskan oleh kabinet pada 14 Jun mengenai langkah seterusnya berkenaan
pengumpulan data 14,855 warga asing yang bekerja atau tinggal di ladang Sawit
Kinabalu dan seterusnya tindakan menangani masalah pendatang asing di
Sabah.

*68. YB. Dr. Aliakbar Gulasan [ADUN Dilantik] bertanya kepada KETUA MENTERI,
apakah strategi kerajaan untuk memastikan supaya semua penduduk negeri
Sabah yang beragama Islam mampu mendirikan sembahyang dengan betul dan
sempurna.
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